
اخبار كشور

خاطرات سیدحسن نصرالله از آیت الله بهجت 
منتشر شد

کتاب »پــدر معنوی حــزب الله« مجموعه خاطــرات و تحلیل های 
سیدحســن نصرالله درباره آیت الله بهجت توسط انتشارات شهید کاظمی 

منتشر شد.
 این کتاب مجموعه خاطرات و تحلیل های ســید حسن نصرالله )یکی 
از قله های حماسه در جهان امروز و از پرورش یافتگان نور انقلاب( درباره 
آیت الله بهجت می باشد که همزمان با ایام رحلت حضرت آیت الله بهجت 
توســط وحید خضاب ترجمه و توسط انتشارت شهید کاظمی روانه بازار 

شد.
در بخشــی از این کتاب که به صورت گفت و گو با سیدحسن نصرالله 

تنظیم شده آمده است:
»... بنده شخصاً بسیاری از چیزهایی که در مورد حضرت شیخ بهجت 
نوشته و جمع آوری شــده بود را خواندم، ولی معتقدم آیت الله بهجت در 
واقع پدری معنوی بودند و ما نیز ایشان را پدری معنوی می دانستیم. این 
موضوع پس از رحلت امام خمینی تقویت شــد. هنگامی که دیدیم رهبر 
و ولی امر ما یعنی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای )دام ظله  الشــریف( 
وقتی برای زیارت به قم مشــرف می شوند بســیار اصرار دارند با حضرت 
شیخ )قدس ســره( دیدار کنند، توشه بگیرند، سؤال کنند، استفاده ببرند 
و از راهنمایی هــای او بهــره ببرند، دیگر تکلیف ما به عنوان ســربازان و 
پیروان آن رهبر مشخص بود. در نتیجه شاید پس از رحلت حضرت امام 
خمینی)قدس سره الشــریف( این ابوت روحی و معنوی و ارتباط روحی 

قوی تر شد.«
کتاب »پدر معنوی حــزب الله« در 80 صفحه با گرد آوری و ترجمه 
وحیــد خضاب، همزمان با ایــام رحلت حضرت آیت الله بهجت توســط 

انتشارات شهید کاظمی منتشر شده است.
مخالفت رئیس  صداوسیما 

به مجری شدن سلبریتی ها در تلویزیون
در پی انتقادات از حضور ســلبریتی هایی با ســبک زندگی نامتعارف 

به عنوان مجری در تلویزیون، رئیس صداوسیما به دو شبکه تذکر داد.
سیداحســان قاضی زاده هاشــمی عضو شــورای نظارت بر سازمان 
صداوسیما، درباره حضور برخی چهره هایی با سبک زندگی در شبکه های 
مختلف تلویزیونی و اینکه آیا شــورای نظارت بر ســازمان صداوسیما به 
موضوعات این چنینی ورود داشته یا خیر، گفت: مشکلات سبک زندگی 
بازیگرـ مجری که در صفحه شخصی خود تصاویر غیرمتعارف با سگ به 
نمایش گذاشــته بود، فقط مختص شــبکه پنج نیست و پیش از این نیز 
موارد دیگری از سلبریتی هایی که هم اکنون روی آنتن شبکه هایی نظیر 
ســه برنامه دارند، مشاهده شده اســت که بر اساس اطلاعات ما شخص 

رئیس  سازمان صداوسیما نسبت به این موارد تذکر جدی داده است.
وی همچنیــن درباره صحبت های اخیــر پژمان فر )نماینده مجلس( 
. مجری جشن رمضان شبکه ۵ و احتمال ورود مجلس  درخصوص بازیگر ـ
به این موضوع نیز توضیح داد: اول اینکه همان طور که گفتم این موضوع 
فقط برای شبکه ۵ نیست و در شبکه دیگری هم متأسفانه چنین مواردی 
داریم و دوم هم اینکه بر اساس اطلاعات بنده شخص دکتر علی عسکری 
نسبت به این موارد تذکر ویژه داده و قرار است در حیطه زمانی مشخص 
یا این افراد رفتار و سبک زندگی خود را اصلاح کنند و در قاب تلویزیون 
بماننــد یا اینکه تلویزیون در مقام اجــرای تلویزیونی عذر آنها را خواهد 
خواست و ما با این اساس منتظر نتایج اقدامات بعدی سازمان می مانیم.

قاضی زاده هاشــمی تأکید کرد: در این زمینه مجموعه گزارش های 
اقدامات ســازمان صداوسیما را در شــورای نظارت بر صداوسیما بررسی 
خواهیم کرد. وی در پایان با تمجید از تصمیمات اخیر سازمان در محدود 
کردن اســتفاده از سلبریتی ها در مقام اجرای تلویزیونی افزود: امیدواریم 
همانگونه که رســانه ملی در اســتفاده از یکی از سلبریتی ها برای اجرای 
لحظات افطار یکی از شــبکه های پرمخاطب تلویزیون صرف نظر کرد و به 
واقع تصمیم درستی گرفت، همین رویه را ادامه دهد و از افرادی استفاده 

کند که به ارزش های ایرانی- اسلامی به معنای واقعی پایبند باشند.
سانسور دفاعیه یک مسلمان

 در برابر نژادپرستان از سوی توئیتر
توییتر، اکانت )حســاب( یک زن مســلمان که در برابر لجن پراکنی 
نژادپرستان آلمانی از اسلام دفاع کرده بود را بست و دفاعیه او را سانسور 
کرد. سوســن چلبی که عضو ارشــد حزب دمکرات آلمان بوده، تا سال 
۲0۱۶ معاون سخنگوی وزارت امور خارجه این کشور و از ۲0۱۶ به این 
ســو نماینده ایالت برلین در دولت فــدرال آلمان و مدیرکل فعالیت های 
مدنــی در دولت برلین اســت، در واکنــش به پوســتر تبلیغاتی حزب 
نژادپرســت آلترناتیو آلمان که به دلیل بالارفتن آمار اســم »محمد« در 
نامگــذاری کودکان آلمانی، علیه مســلمانان نفرت پراکنی کرده بود، در 
توییتر نوشت: »همچنان تلاش خواهیم کرد که این نام از صفحه روزگار 
محو نشــود« و همین جمله باعث شــد تا توییتر، اکانت )حساب( خانم 

چلبی را مسدود کند! 
چلبی در اعتراض به این سانســور توییتر، شــکایت کرد و نوشت که 
بارها علیه حملات و اهانت های نژادپرســتانه ای که به او شــده به توئیتر 
شــکایت برده ولی هیچ ترتیب اثری ندیده، ولی حالا با یک توئیت که به 
هیچ کس و هیچ چیز برنمی خورد این گونه برخورد می شــود! همچنین 
در واکنش به این سانســور آشکار در توییتر، »هایکو ماس«، وزیر خارجه 
آلمان هم لب به اعتراض گشــود و در توئیتی نوشت:  »چنین رویکردی 
به خصوص با توجه  با انبوه توییت های نژادپرســتانه  و نفرت پراکنی که 
در این شــبکه تحمل می شوند به هیچ وجه قابل توجیه نیست.« گفتنی 
است نفرت پراکنی نژادپرستان آلمانی علیه مسلمانان به دنبال یک آمار 
جدید »انجمن زبان آلمانی«  انتشــار یافت که نشان می داد نام مبارک 
پیامبر اســلام در آلمان در میان ۱0 نام محبوب برای نامگذاری نوزادان 
بــوده و در ایالت برلین )پایتخت آلمان( این نام در راس ۱0 نام برتر قرار 
داشته است. آمارهای رسمی نشان می دهد که از سال ها پیش در لندن، 
پایتخت انگلســتان و همچنین در بروکسل، پایتخت بلژیک این اسم در 

راس محبوب ترین نام ها بوده است. 
گابریل رودریگوئز، نام شــناس معروف آلمــان در مصاحبه با روزنامه 
»زود دویچه ســایتونگ« می گوید که دلیل برتری نام پیامبر اســلام در 
کشورهایی مانند آلمان این است که این نام حتی در میان غیر مسلمانان 
و خانواده های سکولار نیز محبوبیت عجیبی دارد و بسیاری از خانواده های 
یاد شــده و افراد غیر مذهبی، نام »محمد« را برای کودکانشــان انتخاب 

می کنند. 
فیلم ویدئویی 

چگونه وارد اکران عید فطر شد؟!
درحالی که بســیاری از فیلم ها در نوبت اکــران مانده اند، یک فیلم 
ســخیف و به اصطلاح شانه تخم مرغی که با پروانه ویدئویی و برای شبکه 

نمایش خانگی تولید شده، در نوبت اکران عید فطر قرار گرفت!
بــاز هم رد پای لابی گری و باندبازی در فصل های طلایی اکران دیده 
می شود. پس از روی پرده رفتن فیلم های ساخته شده توسط یک آقازاده 
و همچنیــن فیلم یکی از مدیران صنف اکــران در عید نوروز، در اکران 
عید فطر نیز اتفاقات مشــابهی درحال رقم خوردن اســت. چندی پیش 
اســامی فیلم های اکران عید فطر اعلام شد که در این بین نام اثری دیده 
می شــود که پیش از این به عنوان فیلم ویدئویی مجوز ســاخت گرفته 
بود، اما مشــخص نیست که چطور ناگهان اســمش وارد یکی از بهترین 
زمان های اکران قرار گرفته است! بنابر ادعای یک رسانه، این فیلم که به 
سیاق برخی دیگر از آثار مبتذل سال های اخیر سینمای ایران، اسم یکی 
از شهرهای غربی را برگزیده، با حمایت های ویژه ای به این موقعیت برای 

نمایش عمومی رسیده است.
به گزارش سینماروزان، »نیوکاسل« سه سال قبل با پروانه ویدیویی)و 
به روایتی بدون پروانه سینمایی( تولید شد و حتی اگر کیفیتش آن قدر 
بالا بوده که حائز پروانه ســینمایی باشد، نباید در گل سرسبد اکران که 
عیدفطر باشد روی پرده برود آن هم در شرایطی که ده ها فیلم سینمایی 
که در جشــنواره های فجر دو ســال اخیر هم حضور داشتند ماه هاست 

پشت خط اکران اند.

صفحه 3
         شنبه 2۸ اردیبهشت ۱3۹۸ 

۱2 رمضان ۱۴۴۰ - شماره 22۱۸۸

بهار اهل نیاز
  یکی از ابعاد مهم روزه، بعُد اجتماعی آن است. روزه اساسا بر 
خلاف دیگر عبادات، در زمره عمل و اقدام نیست بلکه از مقوله ترک 
و امساک است و نیز با آنکه عبادتی فردی و شخصی است، در عین 
حــال فریضه ای جامعه گرا بوده و رویکردی اجتماعی دارد. روایات 
فراوانی از معصومین وجــود دارد که ما را به این جنبه روزه توجه 
داده است. از جمله، امام صادق علیه السلام می فرمایند: خداوند روزه 

را واجب کرد تا فقیر و غنی یکسان باشند.
  اسلام دوســت دارد در پاره ای از مقاطع، تفاوت های فردی و 
اجتماعی از بین رود و مسلمانان بدون توجه به موقعیت و امتیازات 
خود در کنار یکدیگر قرار گیرند. صفوف نماز جماعت یکی از همین 
جایگاه ها اســت که همه افراد از هر طبقه ای، بدون تکبر، شانه به 

شانه، رو به قبله و در برابر خدای تعالی اظهار بندگی می کنند.
 نمونه دیگر حج اســت که مؤمنان از هر نــژاد و رنگ و با هر 
زبــان و فرهنگی، لباس های فاخر را از خود دور کرده و با دو پارچه 
خود را می پوشــانند. آنگاه با ورود به سیل جمعیت، هویت خویش 
را در اجتماع میلیونی حجاج به دســت فراموشی می سپارند. شاید 
این گونه عبادات، تذکار و گوشــزدی برای لحظه ورود به عرصات 
محشر و مهابت حضور در پیشگاه باعظمت خدای قهار است. در آن 
روز، خلایق از اولین و آخرین بدون هیچ پناهگاه و پشــتوانه و تنها 
با چشمداشت به تفضل و رحمت پروردگار رو به سوی او می آورند. 
  از دیگر این موقعیت ها ماه مبارک رمضان اســت که دولتمند 
و درویش را یکســان و در کنار هم قرار می دهد. رنگ های پریده و 
ضعف و بی رمقیِ همگان در ایام روزه، حکایت از معده های خالی و 

جگرهای تفتیده دارد. 
  از بعُد اجتماعی روزه، توانگران می بایســت خاکســاری جوع 
و عطــش را تجربه کنند. جوش گرســنگی را چشــیده و بی تابی 
بی غذایی را درک نمایند. آنان که زندگی آسوده و بدون دغدغه ای 
را گذرانیده و ســختی و آسیب فروماندگی را نچشیده اند، اینک به 
مدد روزه، پرده فراموشی و غفلتشان به کناری رفته و با همه وجود 
رنــج محرومان را درک می کنند. آنگاه حس نوع دوســتی و لذت 
کمک به نیازمندان در درونشــان پا می گیرد. امام عسکری)ع( در 
این زمینه می فرمایند: خداوند روزه را واجب ساخت که توانگر، سوز 

و المَ گرسنگی را بچشد تا بر مستمندان مهر ورزد.
  ایــن انقلاب روحی در جامعه دینــی دو فایده مهم دارد: اول 
آنکه انسان های بی نیاز و غنی از وابستگی مال و منال رها می شوند. 
حمالان پــول و ثروت که بارکشــان وزر و وبال غفلــت از احوال 
مســتمندان هستند در می یابند که ثروت و تمکن وسیله آزمایش 
آنــان و نیز ابزاری نیکو برای قرب حق و آباد کردن ســرای آخرت 
است. و دیگر آنکه فقر و تهیدستی در جامعه ریشه کن می شود. زیرا 
در روایات آمده است که خداوند حکیم روزی فقرا را در ثروت اغنیا 
نهاده اســت و انسان های توانگر سخت مورد اتهام اند تا زمانی که با 

جان و دل از ضعفا دستگیری کنند.
  از پیامبر رحمت)ص( روایت شــده که فرمودند: ماه رمضان، 
بهار تهیدســتان اســت. با صرف نظر از جنبه عرفانی این حدیث 
شریف، ماه رمضان موقعیتی مناسب و فرصتی ناب برای رسیدگی 
به نیازمندان می باشد. در این ماه که به مدد پروردگار، دل ها رقیق 
و روحیه ها لطیف می شود همگان باید بکوشند بهاری زیبا و شاداب 

برای اهل نیاز به وجود آید.
  بســیار بجاست که در مناسبت های تقویم، فاصله وفات بانوی 
اســلام حضرت خدیجه کبری علیها ســلام در دهم ماه رمضان تا 
میلاد مســعود امام مجتبی علیه الســلام در نیمه این ماه مبارک، 
به عنوان هفته فتوّت نام گذاری شــود تا مؤمنان با اقتدا به سخاوت 
بانوی اسلام حضرت خدیجه کبری)س( و تأسی از دهش و بخشش 
کریم اهل بیت امام مجتبــی)ع( بر ضعیفان ترحم آورده و از آنان 

دست گیری نمایند. 
سیدابوالحسن موسوی طباطبایی

اخبار ادبی و هنری

حضرت امام خمینی)ره(: هرچه آنها در بوق هایشــان بر 
ضد شما صحبت کنند، دلیل بر قوت شماست و دلیل بر 

عظمت اسلام و عظمت جمهوری اسلامی است.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی
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برتری جایگاه مومنین باتقوا
»زندگی دنیا برای کافران زینت داده شده است، از این رو 
افراد با ایمان را که )گاهی دست شــان تهی است( مسخره 
می کننــد، درحالی که پرهیزگاران در قیامت، بالاتر از آنان 
هستند )چراکه ارزشهای حقیقی در آنجا آشکار می گردد، و 
صورت عینی به خود می گیرد( و خداوند هرکس را بخواهد 

بدون حساب روزی می دهد.
بقره-2۱2

قم- خبرنگار کیهان:
امام جمعه قم گفت: دلال بازی عرصه را بر 

معیشت مردم تنگ کرده است.
آیت الله سیدهاشــم حســینی بوشــهری در 
خطبه های نمازجمعه قم که با حضور پرشور مردم 
انقلابی این شهر در مصلی قدس برگزار شد، افزود: 
دلال ها بدون هیــچ زحمتی و با یک تلفن قیمت 
اجناس را تا چند برابــر قیمت واقعی بالا می برند 
و از سوی دیگر با احتکار کالاهای موردنیاز مردم، 

معیشت آن ها را هدف قرار داده اند.
وی اظهار داشت: این وضعیت یأس را بر مردم 
تحمیل کرده و حس می کنند همه چیز رها شده؛ 
آیا این همراهی با دشمن برای شکستن اراده مردم 
در برابر فشــارهای آمریکا نیست؟! از قوه قضائیه 
درخواست می شود قاطعانه با مسببین این وضعیت 

برخورد کند. 
عضــو مجلس خبــرگان رهبــری در ادامه با 
اشــاره به تبلیغات پرحجم آمریکا و اذناب داخلی 

و منطقه ای اش در مــورد وقوع جنگ علیه ایران، 
گفت: آن هایی که مدعی ابرقدرتی  هستند، نیازی 
به این همه تبلیغات و شــایعه پراکنی ندارند مگر 
اینکه از سر ضعف به جنگ روانی و شایعه پراکنی 
متوســل شده باشــند که البته مردم رشید ایران 
جنگ دیده هســتند لذا از خود جنگ هم هراسی 
ندارند چه رســد به شــایعه جنگ. وی با انتقاد از 
برخی روزنامه ها و رسانه ها که با جدی  نشان دادن 
شایعه جنگ می خواهند برخی را مرعوب دشمن 
کنند، تصریح کرد: اگر همراه با ملت و کشــور در 
برابر زیاده خواهی دشمن نمی ایستید، لااقل دشمنان 

را بزرگ نمایی نکنید.
خطیب جمعه قم جنگ واقعی را جنگ اقتصادی 
عنوان کرد و گفت: متأسفانه دولت ها به توصیه رهبر 
انقلاب برای رهاشدن از اقتصاد نفتی عمل نکردند و 
همین وابستگی به نفت امروز به نقطه امید دشمن 

علیه کشور تبدیل شده است.
آیت الله حسینی بوشهری دولتی بودن اقتصاد را 

مشکل دیگر اقتصاد کشور دانست و بیان داشت: اگر 
در اجرای اصل 44 همت می شد و سریع و هدف مند 
بنگاه های اقتصادی دولتی به مردم واگذار می شد، 

بخش مهمی از معضلات اقتصاد حل می شد.
عضــو مجلس خبرگان رهبری مشــکل دیگر 
اقتصاد کشــور را حوزه پولی و بانکی عنوان کرد و 
با بیان اینکه مصرف بی رویه نیز نقطه ســیاه دیگر 
اقتصاد است، تصریح کرد: تحریم ها فرصت مناسبی 
اســت تا با تصمیم های بزرگ و اقدامات جهادی، 
اقتصاد را جراحی کرد و از این معضلات نجات داد. 
در حــال حاضر افکار عمومی نیز با این جراحی ها 
همراه است البته باید با برنامه ریزی اقشار مستضعف 

را مدد رساندکه آسیب نبینند.
امام جمعه قم با اشــاره به دستاوردهای مهم و 
راهبردی نظام در بخش دفاعی و فناوری و پزشکی 
و مهندســی و.... تأکید کرد: به یقین قادریم با این 
توانایی ها مشکلات اقتصادی را نیز برطرف کنیم تا 

دشمن از این عرصه هم پشیمان گردد.

امام جمعه قم: 

مدعیان ابرقدرت بودن 
از سرضعف به شایعه جنگ متوسل شده اند !

جوانان  به کارگیری  تهران  موقت  امام  جمعه 
شــجاع، انقلابی، باهوش، با انگیزه و پرکار برای 
حل مشــکلات را ضروری دانست و گفت: پس 
از انتخاب باید به این جوانان اختیارات تفویض 
شود و نظارت و پیگیری هم وجود داشته باشد.

حجت الاســلام والمسلمین ســید محمد حسن 
ابوترابی فرد در خطبه های نماز جمعه تهران، حضرت 
یوسف)ع( را نماد ایستادگی در برابر شهوات دانست و 
خاطرنشــان کرد: نگاه رهبر معظّم انقلاب در چلّه دوم 
انقلاب به جوانانی است که حضرت یوسف)ع( را الگوی 
خود قرار می دهند؛ در علم، احسان و تقوا و مهار شهوات 
و امیال و هوس ها. جوانانی که در رســیدن به ساحت 

مقدس اخلاص، قلّه را می بینند.
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه گاهی مدیران 
تراز اول رصد نمی شوند و به کار گرفته نمی شوند، اظهار 
داشت: اگر هم انتخاب شوند، تفویض اختیار نمی شود. 
یکی از آسیب های بوروکراسی عدم تفویض اختیار است. 
وی درباره توصیه مدیریتی مرحوم آیت الله بهجت، ابراز 
داشت: ایشــان به من گفتند که هر کاری که دیگران 
می تواننــد انجام دهند را به دیگری بســپار و خودت 
کاری را بکــن که دیگران نمی توانند انجام دهند. این 

یک دستور مدیریتی ویژه  است.
به گزارش فارس، حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی 
فرد لزوم به کارگیری جوانان شــجاع، انقلابی، باهوش، 
بــا انگیزه و پرکار را ضروری دانســت و گفت: پس از 
انتخاب باید به این جوانان اختیارات تفویض شــود و 
نظارت و پیگیری هم وجود داشــته باشد. امام جمعه 
موقت تهران بیان داشــت: تفویــض اختیار به معنای 
عدم نظارت نیســت. اگر به کسی مســئولیت دادیم، 
باید پاســخگو باشیم. اگر اینطور عمل کنیم به سرعت 
همانطور که مشکلات دفاع مقدس حل شد، مشکلات 

اقتصادی و اجتماعی هم حل می شود.
وی خاطرنشــان کرد: اینکه نزدیک دو دهه است، 
سکاندار انقلاب بر مدیریت اقتصادی کشور با ادبیات و 
شعارهای مختلف تأکید دارند که مسئله اصلی کشور 
اقتصاد است، به دلیل جایگاه آن است. اگر اقتصاد یک 
کشوری قدرتمند باشد، راه برای تحول هموار می شود. 
حضرت امیر)ع( هم در نامه به مالک اشتر پس از اشاره 
به جمع آوری مالیات، می نویســند اقتصاد سالم امکان 

به دست آوردن مالیات را فراهم می آورد.
حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد اظهار داشت: 
شاخص های کلان بحث دیگری است. زیرساخت ها برای 
این اســت که این شــاخص ها اصلاح شود که در این 
زمینه مشکل داریم و باید به طور جدی به آن بپردازیم.
امام جمعه موقت تهران به سابقه ارتباط خود با سه 
رئیس جمهور در مجلس شــورای اسلامی اشاره کرد و 
گفت: گاهی می دیدیم درست در نقطه ای که درآمدها 
به دلیل تحریم در اوج کاهش است، آقای وزیر در روز 
اول، پیشــنهادات پرهزینه ای را مطرح می کرد. معلوم 
می شــد که اصلا نمی داند در چه شرایطی این کرسی 
را در دست گرفته اســت. یکی از مشکلات امروز هم 
همیــن هزینه هایی اســت که نبایــد در این دوران و 
سال ها خلق می شد و خلق شد. وی با بیان اینکه برنامه 
حضرت یوسف)ع( برای مدیریت اقتصاد مصر، مبتنی بر 
اطلاعات بود، اظهار داشت: اگر امروز را عصر اطلاعات 
می نامید، قرآن عصر یوسف)ع( را عصر اطلاعات و علم 
می نامد و می گوید حضرت یوسف)ع( با اطلاعات درست 
از فضای پیش روی کشور مصر با اطلاعات و علم، نقشه 

راه را تعیین کرد.
حجت الاســلام والمسلمین ابوترابی فرد ادامه داد: 
خواهــران، برادران، جوانان، مســئولان و آحاد مردم؛ 
امروز هم این نقشه راه، راه نجات همه ملت هاست. راه 
رســیدن به قدرت است. ایران این راه را انتخاب کرده 

و به ســرعت در این مسیر قدم برمی دارد. امام جمعه 
موقت تهران بیان داشــت: یک مقام بنیاد واشــنگتن 
که به کنگــره و رئیس جمهور آمریکا درباره چگونگی 
تحریم ایران مشاوره می دهد، در نشستی می گوید اگر 
مسئولان ایران با شجاعت راه درست را انتخاب کنند، 
به سرعت بر مشکلات اقتصادی فائق می آیند. دشمن 
مــا تصریح می کند. چون ظرفیت ها را می دانند. وی با 
تقدیر از اقدامات مثبت وزارت جهاد کشاورزی و وزیر 
آن، گفت: باید نقشــه دقیق کشاورزی را برای جامعه 
کشــاورزی تعریف کنند؛ اینکه چه محصولی در کدام 
نقطه و چگونه تولید شــود. اســتفاده از بهترین بذر و 

نهال و نیز دانش و علم.
میزان برپایی مراسمات دینی

 بی سابقه است
حجت الاســلام والمســلمین ناصــر رفیعی طی 
ســخنانی، پیش از خطبه های نماز جمعه تهران اظهار 
داشــت: آیه 4۱ ســوره مبارک حج، مطابق روایات به 
دوران آخر زمان اشاره کرده که اگر امام زمان)عج( در 
عالم حاکم شوند، چهار دستور الهی شامل نماز، زکات، 
امــر به معروف و نهی از منکــر را در اولویت حکومت 

خود قرار می دهند.
به گزارش ایرنا، وی با اشــاره به رواج دینداری در 
جامعه، گفت: در هیچ یک از دوران حکومت اســلامی 

این قدر شاهد برپایی مراسم دینی از قبیل شرکت مردم 
در اعتکاف، اربعین حسینی و نیمه شعبان در جمکران 

و قم نبودیم و اینها از برکت دینداری مردم است.
محقق و پژوهشگر دینی ابراز داشت: ما در بسیاری 
از زیارت نامه های ائمه)ع( می خوانیم که پدر و مادرم، 
خودم و مالم به فدای شــما، باید در زندگی خود نگاه 
کنیــم که چه مقدار از اینهــا را در راه ائمه)ع( هزینه 

کرده ایم.
نماز هزار »قل هو الله«
 استاد دانشگاه تهران

حجت الاسلام والمســلمین ابوترابی فرد دانشگاه 
تهران را قله علمی دانست و گفت: دانشکده  کشاورزی، 
اولین دانشکده این دانشــگاه است و علمای تراز اول 
دارد. یادی کنیم از مرحوم دکتر اسماعیلی استاد تراز 
اول قبل از انقلاب. با جمعی از اســاتید شب عید فطر 
در مدینه بودیم. گفتم یکی از اعمال امشب نماز هزار 
»قل هو الله« است. آن شب بسیاری از اساتید نماز هزار 
»قل هوالله« خواندند. همســر استاد اسماعیلی پس از 
فوت ایشــان به من گفت که دکتر آن شب برای اینکه 
کســی نبیند در هتل نماز هزار قل هوالله خواند. امام 
جمعه موقت تهران افزود: پردیس این دانشــگاه باید 
مورد توجه ویژه قرار گیرد. این دانشــگاه نماد آموزش 

عالی کشور است.
وی با انتقــاد از اینکه تولید، مبدل به فرهنگ ما 
نشــده است، تصریح کرد: فرهنگ ایرانی و اسلامی ما 
باید فرهنگ تولید دانش بنیان باشــد. حجت الاسلام 
و المســلمین ابوترابی فرد با بیان اینکه روزانه حدود 
هشــتصد میلیارد متر مکعب گاز در کشور استخراج 
می شود، اظهار داشت: تقریباً تمام این مقدار را مصرف 
می کنیــم. قطعاً با نصف این مقــدار به بهترین وجه 
می توانیم زندگی خود را اداره کنیم. سایر کشورهای 
دنیــا با کمتر از یک چهارم این مقدار، زندگی خود را 
اداره می کنند. امام جمعه موقت تهران خاطرنشان کرد: 
ایران مقتدر است چون با قدرت در مسیر صحیح قدم 
برداشته و قدرت درونی اش استحکام یافته و ان شاءالله 
بــه قدرت بــزرگ اقتصادی در آســیا تبدیل خواهد 
شــد. وی تصریح کرد: در حوزه اصلاح سیاست های 
ســاختاری، اصلاح سیاست مدیریت درآمدهای نفتی 
ضروری اســت. این درآمدها بایــد در این مقطع که 
دشــمن این فرصت را فراهم کرده اصلاح شود. دولت 
و مجلــس باید تصمیم بگیرند به هر میزان که در این 
مقطع ارتبــاط بودجه با نفت کاهش پیدا کرد، هرگز 
افزایش پیدا نکند و این پایه بشــود. اگر فردا سیاست 
ما این شد که نفت بیشتری بفروشیم، تمام درآمد آن 
را به صندوق ذخیره ارزی واریز کنیم. این اتفاق است 

که کشور را متحول می کند.

خطیب جمعه تهران:

مشکلات اقتصادی با جوانان انقلابی و پركار حل می شود

رئیس  قوه قضائیه گفت: از گزارشــات مردمی 
پیرامون فساد حمایت می کنیم و کسانی را که خبر از 

فساد دهند، مورد تشویق قرار می دهیم.
به گزارش اداره کل روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
ســید ابراهیم رئیســی در دیدار نمایندگان تشکل های 
دانشجویی سراسر کشور با  اشاره به فرمایشات مقام معظم 
رهبری درباره حرکت های دانشــجویی، خاطرنشان کرد: 
دانشجوی سیاسی، لزوما دانشجویی نیست که عضو یک 
حزب یا جریان سیاســی باشد بلکه دانشجوی سیاسی، 
دانشــجویی اســت که جامعه خود را به خوبی بشناسد، 
نیازهای جامعه را به درستی درک کند و متناسب با این 
شناخت به ایفای نقش بپردازد. از این جهت، سیاسی ترین 
چهره ها و روشنفکران واقعی جامعه ما شهدا هستند که 
مســئولیت اجتماعی، سیاسی و دینی خود را به بهترین 

شکل ممکن ایفا کردند.
گام دوم انقلاب، 

گام آزمون و خطا نیست
رئیسی در ادامه با بیان اینکه گام اول انقلاب به لطف و 
عنایت الهی و به برکت خون شهدا، ایثار ایثارگران، حضور 
مــردم و هدایت های امام راحل )ره( و مقام معظم رهبری 
با موفقیت طی شــده اســت، گفت: گام دوم انقلاب، گام 
آزمون و خطا نیست و امروز باید کارها با پویایی، فعالیت 
مضاعف و نگاه تحولی انجام شــود. بر همین اساس و بنا 
به تعبیر رهبر معظم انقلاب اســلامی، حرکت ما در دوره 
جدید دستگاه قضایی نیز »گام تحولی« نام دارد که برای 
توفیق در این مسیر، خود را نیازمند هم اندیشی، همفکری 
و همکاری با همه افراد و دستگاه ها به ویژه جوانان عزیز و 

دانشجویان گرامی می دانیم.
در این دیدار، نمایندگان تشکل های دانشجویی نیز به 
مدت حدود سه ســاعت به بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات 

خود پرداختند.
رئیس قوه قضائیه با تشــکر از دانشــجویان برای بیان 
دیدگاه هــا و نقطه نظرات خود، به موضوع ورود ســازمان 
بازرسی به پرونده های واگذاری شرکت ها پرداخت و اظهار 
داشت: همه مردم در جریان برخورد قاطع دستگاه قضایی با 

فساد در خصوصی سازی قرار خواهند گرفت.
دستگاه قضایی هیچ خط قرمزی 

در برخورد با فساد ندارد
رئیسی در خصوص برخورد با مفاسد نیز با تاکید بر اینکه 
دستگاه قضایی هیچ خط قرمزی در برخورد با فساد ندارد، 
افــزود: در این بخش نیز از ظرفیت ها و نظارت های مردمی 

اســتفاده خواهیم کرد زیرا معتقدیم هر جا مردم به میدان 
آمده اند، نتایج بهتری را شاهد بوده ایم.

وی در خصــوص نظارت بر رفتار قضــات نیز از تهیه 
دستورالعملی برای حفظ کرامت مراجعان به دستگاه قضایی، 

قضات و کارکنان خبر داد.
رئیس قوه قضائیه با  اشــاره به وظیفه این قوه در حوزه 
حقوق بشــر نیز یادآور شــد: امروز باید نســبت به افشای 
چهره هایی که در ســطح جهان اقدام به تضییع گســترده 

حقوق بشر می کنند اقدام کنیم. 
موضوع بورسیه ها را

با جدیت پیگیری می کنیم
رئیسی درباره ورود دستگاه قضایی به موضوع بورسیه ها 
نیز اظهار داشت: مقام معظم رهبری چند بار در این خصوص 
تاکید کرده اند. پیگیری های لازم در این زمینه وجود داشته 
اما کافی نبوده است. ما مصمم هستیم که این موضوع را با 
جدیت پیگیری کنیم و تلاشمان این است که حقی از کسی 

در این راستا ضایع نشود.
وی در خصوص موضوع پیشــگیری از جرم نیز گفت: 
تاکید ما این است که دستگاه های مختلف از تمام ظرفیت های 
خود برای پیشگیری از جرایم و کاهش آسیب های اجتماعی 
اســتفاده کنند. در این عرصه، دســتگاه های اقتصادی و 
فرهنگی به عنوان مرزبانان اقتصاد و فرهنگ کشــور نقش 

پررنگ تری دارند.
رئیس قوه قضائیه درباره پیشگیری از آسیب ها در فضای 
مجازی نیز گفت: درخصوص فضای مجازی اعتقاد ما بر این 

است که این فضا نباید جولانگاه افراد مستعد ارتکاب جرم 
یا سوءاستفاده کنندگان شود. در این زمینه باید به صورت 

منطقی و قاطع عمل کنیم.
رئیسی با بیان اینکه خسارت ها در زمینه های مختلف 
گاهی بر اثر فعل و گاهی بر اثر ترک فعل پدید می آیند، به 
موضوع خسارت ها در سیلاب های اخیر  اشاره کرد و گفت: 
اگر بســیاری از زیرساخت ها به شکل صحیحی ایجاد شده 

بود، بخش زیادی از خسارت ها به وجود نمی آمد.
وی در ادامه با تاکید بر ضرورت بهره مندی دســتگاه 
قضایی از نقش مردم و ســازمان های مردم نهاد به ویژه در 
حوزه پیشــگیری از جرایم و کاهش آسیب های اجتماعی 
افزود: هرچه نهادهای فرهنگی و رســانه ها فعال تر باشند، 
شــاهد کاهش جرایم خواهیــم بود. بایــد از انگیزه ها و 
اندیشه های جرم جلوگیری کرد و سپس با تشدید نظارت ها 
کاری کرد که اساســا امکان و سازوکار ارتکاب جرم وجود 

نداشته باشد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با تاکید بر رسیدگی سریع، 
خارج از نوبت و دقیق به پرونده های مربوط به مفاسد اقتصادی 
و امنیت اجتماعی، خاطرنشان کرد: مواردی که جنبه ملی 
می یابد یا به نحوی افکار و وجدان عمومی را درگیر می کند، 
قطعا با رعایــت جوانب قانونی به صــورت کامل به مردم 

اطلاع رسانی خواهد شد.
رئیســی در بخش دیگری از ســخنان خود با  اشاره به 
حضور زنان در بخش های مختلف دستگاه قضایی تا سطح 
دیوان عالی کشور، بر بهره مندی بیشتر از بانوان در سطوح 

گوناگون قوه قضائیه تأکید کرد.
وی همچنیــن با تاکید بر لزوم تقنین هرچه بیشــتر 
قوانین حمایتی از بانوان، به نقش زنان در حوزه های تربیتی 

و پیشگیری از جرایم  اشاره کرد.
رئیس قوه قضائیه در خصوص نقش نظارتی دســتگاه 
قضایی نیز اظهار داشــت: همه مدیران، وظیفه نظارتی بر 

عهده  دارند و این از وظایف ذاتی مدیران است.
رئیســی در خصوص حراســت از جنگل هــا و منابع 
طبیعی نیز خاطرنشان کرد: در این حوزه ان شاءالله شورای 
حفــظ حقوق بیت المال در اراضی و منابع طبیعی را که در 
دادگستری های سراسر کشور وجود دارد، فعال تر خواهیم 

کرد تا از دست اندازی به حقوق بیت المال جلوگیری شود.
وی در خصوص مشــکلات پدیدآمده در موسســات 
اعتباری نیز گفت: این مشــکلات با نظارت و انجام وظایف 
قانونی امکان پیشگیری داشت و امیدواریم با تشدید نظارت ها 
از سوی دستگاه های مسئول دیگر شاهد این قبیل معضلات 

نباشیم.
رئیــس قــوه قضائیــه در خصوص بررســی عملکرد 
دستگاه هایی که اقداماتشان موجب وارد آمدن خسارت به 
مردم می شود نیز اظهار داشت: در این عرصه معتقدیم هر 
مســئولی، فارغ از دوران مسئولیتش در هر زمان که ثابت 
شد اقدامش ســبب ایراد خسارت به مردم شده است باید 
پاسخگو باشد و در این زمینه نباید صرفا محدود به دوران 

مسئولیت فرد باشیم.
رئیســی اطمینان داد که در حد ظرفیت های قانونی از 
جوانان کارآمد و متعهد در دستگاه قضایی استفاده خواهد 

کرد.
مردم بهترین ناظران هستند

همچنین به گزارش فارس، رئیس قوه قضاییه در بخشی 
از این جلسه گفت: از گزارشات مردمی پیرامون فساد حمایت 
می کنیم و کسانی را که خبر از فساد دهند، مورد تشویق قرار 
می دهیم. ما این موضوع را به صورت قانونمند دنبال می کنیم 
تا سازوکار آن فراهم شود و افراد مخبر و خبردهنده از فساد 
تحت فشــار قرار نگیرند و تشویق شوند. البته نه اینکه یک 
مسئولی مدتی در جایی مشغول بوده و حالا بیرون آمده و 
اعلام کند در آن مجموعه فساد وجود دارد؛ این قابل پیگرد 
اســت که چرا این فرد تاکنون از این فساد در آن مجموعه 

خبر نداده است.
براساس این گزارش، دانشجویان در پایان این دیدار پس 
از اقامه نماز مغرب و عشاء، روزه خود را به همراه رئیس قوه 

قضائیه افطار کردند.

رئیس  قوه قضائیه در دیدار با نمایندگان تشکل های دانشجویی:

كسانی كه خبر از فساد دهند را مورد تشویق قرار می دهیم

بر خوان گسترده رحمت)9(

کدخدایی عنوان کرد

روش استانی شدن انتخابات مجلس
خلاف عدالت انتخاباتی است

سخنگوی شورای نگهبان به تشریح ایرادات این شورا نسبت به 
طرح استانی شدن انتخابات مجلس پرداخت.

عباسعلی کدخدایی در گفت وگو با تسنیم با  اشاره به آخرین بررسی های 
این شورا نسبت به طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس و استانی 
شدن انتخابات مجلس، گفت: ایراداتی نسبت به طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات مجلس از سوی شورای نگهبان وارد شده اما هنوز این ایرادات تنظیم 
نشده که شامل خلاف شرع و قانون اساسی بوده و همین طور ابهاماتی در 

این طرح وجود دارد، اما هنوز نمی توان جزئیات آن را اعلام کرد.
وی با تاکید بر اینکه شورای نگهبان با اصل استانی شدن انتخابات مجلس 
مخالفتی ندارد، اظهار داشت: روش هایی در طرح فعلی مجلس پیش بینی 
شده که خلاف عدالت انتخاباتی است و عدالت انتخاباتی را نقض می کند، 
البته این طــرح حقوق نامزدها و مردم را نیز نقض می کند که ایراداتی به 

این طرح از این حیث وارد شده است.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: برای این شورا تفاوتی بین استانی شدن 
و یا شهرســتانی شدن انتخابات مجلس وجود ندارد، اگر بتوانیم فرمولی را 
تعریف کنیم که معایب طرح فعلی را نداشته باشد، ما مخالفتی نداریم اما 

مخالفت ما با روش های فعلی این طرح است.
کدخدایی خاطرنشان کرد: اگر معایب طرح فعلی استانی شدن انتخابات 
مجلس برطرف شود، قطعاً شورای نگهبان با آن موافق است و سعی می کنیم 
نظرات خود را درباره این طرح پیش از موعد مقرر قانونی ۲0 روزه به مجلس 

شورای اسلامی اعلام کنیم.


